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rozhovor s odcházejícím starostou

Už se potřebuju zastavit
jako starostu ho zná téměř každý v Kadani. s jiřím 

Kulhánkem jsme si na závěr jeho dvacetiletého 
„starostování“ popovídali o všem. o minulosti, muzice, 

knížkách i budoucnosti.
Podrobnosti na straně 2.

nová Kniha

Kadaňsko na talíři
jaképak recepty si oblíbili lidé v Kadani v průběhu 
staletí? a jakpak asi ta jídla chutnala? na vše dává 

odpověď kniha Petra hlaváčka. Přináší nejen recepty, ale 
i poutavé příběhy.

Podrobnosti na straně 4.

odložené oslavy

SPŠS a OA slaví 70+1
střední průmyslová škola stavební oslaví 70. výročí 
svého založení. Přesněji řečeno 70+1, protože loni 

plánované oslavy musely být zrušeny. oslavy 
proběhnou 22. října.

Podrobnosti na straně 3. 

jaKé bude složení rady města?

ODS 7, PRO Kadaň a okolí 2
obnovují Přístrojové vybavení

Nové rentgeny v nemocnici
do uzávěrky tohoto čísla ještě nebyla 

ukončena všechna povolební jednání, 
a tak i když v den, kdy číslo vychází, 
probíhá ustavující zasedání nového 
zastupitelstva, v tuto chvíli neznáme 
ještě přesné složení rady města. nějaké 
závěry ale už přece jen jsou.

„Především bych chtěl poděkovat 
všem, kdo přišli k volbám, protože tam 
je vidět zájem o chod radnice a města. 
Protože koaliční jednání, která se vedla 
po volbách, nás dovedla k tomu, že 
pravděpodobně vznikne koalice ods 
a strany Pro Kadaň a okolí, tak chci 
říct, že pokud budu zvolen starostou, 
tak budu starosta všech. nejen těch, 
kteří volili ods, ale i těch, kdo volili jiné 
strany, a koneckonců i těch, kdo k vol-
bám nepřišli. budu to brát jako službu, 
podobně jako to bral můj předchůdce 
jiří Kulhánek. ten zůstane jednak členem 
městské rady a samozřejmě bude 
dál působit jako náměstek hejtmana 
Ústeckého kraje. já mu děkuju za tu 
školu a budu se snažit prospět. s vy-
znamenáním,“ řekl k tomu volební lídr 
ods a dosavadní místostarosta jan 
losenický. 

a jaké tedy bude složení rady města, 
alespoň co se týká politických stran?

„Koaliční jednání se vedla v tom 
smyslu, že bychom v radě měli sedm 
členů za ods a dva členy za Pro Kadaň 
a okolí, zároveň bychom měli za ods 
starostu i místostarostu. už by nebyl ten 
druhý místostarosta, ten neuvolněný, 
ale jen uvolněný. a toho by měl dělat 
dosavadní druhý místostarosta jan 
vaic,“ řekl jan losenický.

ustavující zasedání nového 
zastupitelstva probíhá právě dnes (20. 
října), a tak si na jeho výsledky musíme 
počkat. „já se na práci zastupitelstva 
moc těším, protože ono rozhoduje o 
tom nejdůležitějším ve městě. těším 
se na spolupráci s opozicí, do které 
pravděpodobně přejde hnutí ano, ale 
dosavadní spolupráce s ním vždycky 
fungovala a myslím si, že jsme spolu 
vždy našli společnou řeč pro město a na 
to se těším,“ zakončil kandidát vítězné 
strany na starostu.

o závěrech jednání městského 
zastupitelstva budeme samozřejmě 
informovat v čísle 21 (3. listopadu). 

                                                              Martin Šíl

Jan Losenický. Foto M. Šíl

v kadaňské nemocnici byla uvedena 
do provozu dvě nová rentgenová 
pracoviště. Šlo o plánovanou obnovu 
rtG přístroje, který provozuje 
nemocnice na poliklinice v areálu 
nemocnice Kadaň. „dvě pracoviště byla 
v provozu již od roku 2001 a 2008, tedy 21 
a 14 let. logicky tedy byla technologicky 
zastaralá a navíc měla vyšší náklady na 
opravy,“ řekl k tomu ředitel nemocnice 
Petr hossner.

 Poptávkové řízení a schválení 
přístrojovou komisí na mz Čr již 
proběhlo a nemocnice v roce 2022 
mohla vypsat výběrové řízení. 

a co na nová pracoviště říkají sami 
lékaři, kteří na nich pracují? „Předně je 
skvělé, že máme možnost využít místo 
jednoho hned dva moderní přístroje,“ 
řekla k tomu markéta sedláčková, 
primářka rdG oddělení v Kadani. 
„dosud jsme totiž měli jen jedno 
pracoviště, druhé bylo dlouhodobě 
mimo provoz. navíc přístroje, které jsme 
získali, jsou moderní, jejich ovládání 
intuitivní a navíc - jsou do velké míry 
automatizované. odpadá tak těžká 
práce laborantů při manipulaci s nimi.“

s tím souhlasí i michaela budiačová, 
vedoucí laborantka. „je to ohromné 
ulehčení práce. Když nám pracovištěm 
prošlo třeba 120 lidí denně, tak jsme 
toho měli vážně dost. teď stačí 

Jednou z výhod nového rentgenového pracoviště 
je možnost náhledu pořízeného snímku. 
Foto M. Šíl

zmáčknout příslušné tlačítko a přístroj se 
nastaví do pozice, kterou potřebujeme,“ 
vysvětluje. „ale mnohem pohodlnější 
to mají i pacienti při vyšetření. Když 
potřebují zrentgenovat třeba loket nebo 
ruku, mohou zůstat stát a přístroj se dá 
nastavit tak, aby se nemuseli krčit, klekat 
si a podobně.“

Pořizovací cena nových pracovišť 
byla  13 milionů Kč včetně stavebních 
úprav. ještě se čeká na dodání nových 
diagnostických stanic, které velmi zlepší 
i práci s pořízenými snímky.       M. Šíl

Primářka Markéta Sedláčková demonstruje, 
že nový přístroj nabízí mnohem lepší komfort 
jak pro laboranta, který s ním pracuje, tak i pro 
pacienty, pro které je snímkování pohodlnější. 
Ocení to zejména pacienti s bolestivými 
zraněními. Foto M. Šíl

Vedoucí laborantka Michaela Budiačová 
ukazuje, jak se dá přizpůsobit snímkování ruky. 
Foto M. Šíl

Kadaňská 
observatoř 
odměněna

velké ocenění pro občany města 
Kadaně, jejichž zájem stál u zrodu 
komunálního projektu, který si odnesl 
cenu za projekt roku v oblasti kulturní a 
vzdělávací činnosti za rok 2022, a to za 
realizaci astronomicko přírodovědné 
observatoře v Kadani. 

cenu převzal v obecním domě 
místostarosta jan losenický, který 
zdůraznil, že i za 5,5 milionu korun, 
tedy cenu průměrného rodinného 

Video s představením projektu 
Astronomicko-přírodovědné 
observatoře.

domku, může ve městě vzniknout nová 
dominanta, která slouží jak veřejnosti, 
tak vědě. 

děkujeme organizátorům z moderní 
obce, všem sponzorům, a zejména 
janě zwyrtek hamplové, která stojí za 
finanční odměnou pro náš projekt. 

blahopřání putuje také do Klášterce 
nad ohří, který si odnesl hlavní cenu 
Projekt roku za realizaci nového 
Kulturního centra.                       M. Šíl
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rozhovor

Jiří Kulhánek - už se potřebuju zastavit

Odešel malíř a učitel Vojtěch Kraus

Nebude se vám po místě starosty 
stýskat?

nebude. vážně ne. bude mě mrzet, 
když se tady začne něco kazit. abych 
byl přilepený k židli? to ne. Předám 
službu následníkům. určitě se mi 
nebude stýskat po nocích, kdy jsem 
četl všechny materiály pro zasedání 
rady nebo zastupitelstva. manželka se 
mě vždycky ptala, proč to všechno čtu. 
ty tuny papíru. no to je jednoduché. 
já to všechno podepisuji a tím nesu 
zodpovědnost. někteří z kolegů, kteří 
jsou starostou také dlouho, říkají, že 
ještě mají plány. ježišmarjá, já mám taky 
plány. slovan, vinohrady, domov pro 
seniory… ale taky tu jsou lidi, kteří to po 
mně můžou vzít a dodělat. je to komu 
předat.

Senátorské křeslo by vás nelákalo?
nelákalo. Kolikrát jsem už dostal 

nabídku, abych kandidoval. tohle ale ne. 
teď budu pěstovat rajčata, jezdit na kole 
a číst. už se potřebuju zastavit.

Když jsme u toho čtení – znáte 
spisovatele Jiřího Kulhánka?

znám ho jenom podle jména. ne, 
nejsem to já (směje se). to je jenom 
shoda jmen. 

Sám jste psát nezkoušel?
ale jo, na fakultě jsem psal. dokonce 

jsme udělali nějaké sbírky v samizdatu. 
jmenovalo se to severobeton. s ko-
legy na univerzitě. Přispívali do něj 
kluci a holky z Ústeckého (tenkrát 
severočeského) kraje. ten poslední 
byl nejrozsáhlejší. měl přes 100 stran. 
Přepisovali jsme to tehdy ručně na stroji. 
Přesně deset výtisků. Protože když to 
bylo přes deset, už to byl trestnej čin. Pár 
věcí tehdy šlo i do vokna (samizdatový 
časopis vydávaný v letech 1979-1989). 
to mi jednou říkal kamarád: „já jsem 
to dal Čuňasovi (František stárek, 
šéfredaktor vokna), vyjde ti to ve vokně, 

ty tři básničky. ale neboj se (já měl před 
státnicema), já jsem tam dal krycí jméno, 
aby se na to nepřišlo. a já mu povídal...a 
jaký jméno? a on povídal, no Kulhoš. a 
já na to – no to je geniální krytí, teď už 
jenom čekat, až mi stb rozrazí dveře. to 
bylo v osmdesátým šestým. jo, to byly 
zážitky úžasný. vzpomínám na to dneska 
opravdu se slzou v oku.

Takže s komunistickým režimem jste 
moc nevycházel…

v rodině, ve které jsem vyrůstal, to ani 
jinak nešlo. táta se hodně angažoval 
v osmašedesátým. Podepsal 2000 
slov, roznášel to po fabrice. nesnášel 
komunisty. byl zámečník a kovář, 

hrozně šikovný  a oni ho ve fabrice 
potřebovali. jezdil třeba do Pirny 
(papírna v ndr), tam jezdíval, protože 
těm papírenskejm strojům rozuměl. 
vždycky měl s sebou nějakýho hlídače 
samozřejmě. dával taky zlepšováky, 
jednou za takový zlepšovák dostal šest 
tisíc korun. to byly tenkrát docela velký 
peníze. Fabrice zlepšovák vydělal velký 
finance a babička se smála, že kdyby 
byl táta bolševik, tak dostal třikrát tolik. 
a v devětašedesátým si vzal trikoloru              
s černou páskou. měli to tenkrát asi 
jenom tři lidi z fabriky. maminka ho 
hrozně prosila, ať to nedělá, že ho 
vyhoděj. a táta na to, že má dvě ruce a 
těma nás vždycky uživí. samozřejmě 
nám to vrátili. nemohl jsem na gympl. 
nedostal jsem doporučení od uličního 
výboru KsČ. tak jsem šel na učňák a 
naštěstí to byl obor s maturitou. chemik 
operátor, mě ta chemie hrozně nebavila. 
ale zase umím třeba vyrábět ruční 
papír. a byli jsme tam ve třídě skvělá 
parta. díky svému tehdejšímu učiteli 
matematiky jsem se dostal nakonec na 
pedagogickou fakultu. to bylo taky haló. 
jak tohle může učit naše děti! Když byl 
první máj, táta vybalil motorku se slovy: 
je první máj, jedeme ho oslavit prací. a 
rychle, než ty komunisti vylezou. a jeli 
jsme makat na zahradu. a my makali. 
táta nás nešetřil, ale do života dobrý.

Na školu vzpomínáte asi jako každý rád, 
ne? Psali jste…

a hráli! já tenkrát měl kapelu. 
jmenovali jsme se z nouze nouze. byla 
to taková reakce na dobu, která nás 
dost drtila. dokonce mám ještě doma 
nahrávku.

V tuhle chvíli jsem jako muzikant 
zbystřil. Řekl jsem, že bych tu nahrávku 
moc rád slyšel a Jiří Kulhánek se mocně 
rozesmál. A když jsem o ni poprosil            
s tím, že bych ji rád zprostředkoval 
lidem, rozesmál se ještě mocněji.

ta nahrávka je na kazetě, já nevim, 
jestli máte kazeťák. ale budete se tomu 
smát. tam šlo o vyjádření pocitů...vzniklo 
to na fakultě… na druhou stranu zpěvák 
byl dobrej. bicí jsme měli udělaný               
z košů na odpadky, kterým jsme vyřízli 
dno a natáhli na ně blány. varhany jsme 
měli...no já je koupil od jednoho feťáka 
ve Štětí...spíš takový harmonium. náš 
varhaník byl z nás jedinej hudebně 
gramotnej. uměl na klavír a noty. dneska 
to jsou všechno seriózní pánové. tenkrát 
to byl underground jako řemen.

Po vysoké škole přišla vojna?
no jistě! na vojně jsem byl v mošnově 

na letišti jako knihovník. Proč, no protože 
jsem nesměl ke zbrani. asi abych se přes 
Polsko neprostřílel na západ (smích). já 
byl evidován jako tzv. neprověřený, jak 
tomu tehdy říkali soudruzi, něco jako 
nekalý živel. jak jsem tam sloužil mezi 
knížkama, tak mi přinesli třeba balíky 
knížek ke skartaci, že si proto přijedou 
z papíren. no já se tím samozřejmě 
prohrabával. tam ale byli třeba Škutina, 
Škvorecký…tenkrát poklady. dodneška 
mám ty knížky doma. taky jsem vyhrál 
jednu armádní soutěž. no jo, to jsou 
paradoxy, jak z havla. dělal jsem 
monotypy – tisk ze skleněné destičky. 
jde z toho udělat vždy jen jeden tisk. a 
já vyhrál soutěž asut (armádní soutěž 
umělecké tvořivosti)! samozřejmě 
převzít cenu za mě jeli lampasáci. dostal 
jsem  popelník z litého skla. věnoval 
jsem ho tátovi, protože nekouřím. a byla 
to jediná věc, kterou si od bolševiků 
nechal.

Po vojně pak přišla rodina a usazení          
v Kadani…

Přesně tak. začal jsem učit na 1. zŠ. a 
měl byt na béčku. říkali jsme si tenkrát, 
že to město vypadá hrozně. tady nikdy 
bydlet nebudeme. že je to jenom na 
přechodnou dobu… tenkrát jsem 
dokonce uvažoval i o emigraci, protože 
v tom komunismu se doopravdy nedalo 
žít. jenže přišlo první dítě a to vás usadí. 
naštěstí přišla revoluce. to jsem si řekl, 
že nemůžu jenom žvanit, a kandidoval 
jsem ve volbách za oF (občanské 
fórum). byl jsem asi na osmnáctým místě 
a dostal jsem se na osmý. takže jsem do 
toho naskočil a dodnes jsem se nedostal 
ven. dvacet let...

Až teď. V šedesáti.
jo, teď přijde zastávka. ale budu 

ještě v radě. tam jsem začínal, takže 
se kruh uzavírá. já do toho tenkrát šel                       
s nadšením, že změním svět.

A zadařilo se? Změnil jste ho?
no…moc dobře víte, že tohle je dost 

těžká otázka. Když tu byl v roce 1990 
václav havel a procházeli jsme to 
zničené a polorozpadlé město, tak řekl 
jednu věc. ty baráky, ty se opraví. horší 

Obálka sborníku Severobeton.

Monotyp Jiřího Kulhánka ze sborníku 
Severobeton.

dvacet let dělal Kadani starostu. byl ve službě, jak rád říkával. coby instituci - nejvyššího představitele města - ho zná téměř 
každý. asi každý alespoň jednou zaslechl to jméno. jenže za jménem jiří Kulhánek se neskrývá jen figura starosty. je za ním 
normální člověk. chlap, který rád jezdí na kole, pěstuje rajčata, čte a má za sebou docela zajímavý život. a tak jsme se sešli, 
abychom si popovídali o tom, co má za sebou a co vidí na obzoru před sebou.

bude opravit duše těch lidí, co tu žijí. 
dělal jsem svoji práci vždycky tak, abych 
se za sebe nemusel stydět. a změnil 
jsem svět? no, v tom našem malým 
měřítku v Kadani…jsem nejvíc hrdý na 
to, že spousty Kadaňanů jsou na své 
město hrdí, že Kadaň mají rádi a chlubí 
se naším městem. to je největší úspěch 
a neříkám, že jenom můj.

A co osobní plány? Třeba i dál do 
budoucna.

zatím mám ještě práci dva roky na 
krajském úřadě, pak se uvidí. mladší syn 
mi tuhle říkal, tati, teď máš příležitost 
vyzkoušet si nějakou práci, cos chtěl 
vždycky dělat. jenže já chtěl být 
popelář, nebo indián! (směje se) nebo 
by mě bavilo pást ovce, to musí být 
super. Knížku s sebou, píšťalku na ty kozy 
nebo čím se to nahání, čistá hlava… a 
nebo, ještě třeba venkovská hospoda, 
kde bych točil pivo.

Umíte čepovat?
no tak to je třeba zbytečná otázka. 

jasně, že umím!

Dovča bude?
Proč?

No, po dvaceti letech do Tibetu 
meditovat a chodit kolem kopců…

jo, to rozhodně. Kdepak. teď mám 
ještě práci. rozhodně je co dělat.

takže to vypadá, že odpočinek se na 
nějakou dobu odkládá… díky mnohokrát 
za rozhovor a přeji hodně dobrých 
knížek i muziky.                         Martin Šíl

vojta měl už ve jméně zakódováno, 
že bude houževnatým bojovníkem, 
který navíc v každé bolesti dokáže najít 
útěchu. a tak tomu bylo i v posledních 
dvaceti letech, kdy bojoval s rakovinou, 
a ačkoli by se někomu mohlo zdát, že 
prohrál, opak je pravdou. tahle nemoc 
skončila na lopatkách. vojta žil a tvořil, 
dokud mu tělo sloužilo, a když začalo 
vypovídat službu, meditoval a odešel 
jako vítěz.

Přes různé experimenty v rámci studia 
i po něm se nakonec vrátil k realismu 
svého učitele Kokeše, nalezl v něm 
smysl nejen své tvorby, výtvarného 
umění vůbec, ale nakonec i života jako 
takového. je to návrat ke kořenům 
krásy, který je v nedotčené přírodě. 
návrat do matčina lůna. všechny 
krutosti, které přinesla doba a kterými 
se nesmazatelně zapsala do rázu krajiny 
kolem Kadaně, ze svého díla vytěsnil. 
ne, že by o nich nevěděl, ale věděl, že 
nepřinášejí útěchu. a tu svým dílem i 
životem nakonec zprostředkoval i nám. 
Pokud jsme vnímaví, rozeznáme, že 
vojtova osobnost a dílo jsou útěchou i     
v našem boji, v našem životě, který má 
na světě svůj vlastní smysl a vyměřený 
čas. Přijměme ji s pokorou a díkem. 
vojto, díky!                      Jan Losenický

Vojtěch Kraus při práci v ateliéru. 
Foto Petr Kozelek

VOJTĚCH KRAUS
19. 6. 1944 Praha - 7. 10. 2022 Kadaň

jako učitel ovlivnil a inspiroval 
stovky mladých lidí.

maloval především krajinu Kadaň-
ska ve všech ročních obdobích. hlav-
ním tématem se stává stolová hora 
Úhošť, kopce, remízky, pole a aleje, 
okolní vsi a také františkánský kláš-
ter. vystavoval na několika místech                                                                   
v České republice, v Kadani pravi-
delně se skupinou kadaňských vý-
tvarníků a generačních souputníků.
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Pro majitele eleKtromobilů

Nová dobíjecí stanice v Kadani
ProGram oslav výroČí

Stavební průmyslovka slaví 70+1

Sobota 22.10.2022
10.00 – 16.00 

10.00 – slavnostní zahájení v aule 
- prezentace práce žáků – 1. místo v soutěži dobrá škola. moderní škola 4.0 
- předání ceny absolventů nejlepším žákům stavební průmyslovky 

Následuje den otevřených dveří (historická tabla, práce žáků, prohlídka školy). 
Neformální setkávání současných i bývalých pedagogů a žáků. 
  
srdečně zveme širokou veřejnost. 

do nové podoby se postupně 
snaží revitalizovat své výměníky Čez 
teplárenská ze skupiny Čez. nejenže je 
odívá do hávu šedo-oranžové fasády, 
ale v jejich bezprostřední blízkosti 
vysazuje i novou zeleň a na některé 
instaluje různé zajímavé vychytávky 
pro veřejnost. hned dvě z nich se již 
nacházejí na chomutovsku, konkrétně 
v jirkově a Kadani. zatímco v prvním 
případě se vloni společnost zaměřila na 
enviromentální výchovu dětí, ve druhém 
v duchu Čisté energie zítřka na majitele 
elektromobilů.

„Kadaňská výměníková stanice 
v sukově ulici se již v loňském roce 
dočkala nového kabátu. v jejím případě 
jsme se rozhodli využít nabídky útvaru 
čistých technologií Čez a na boční 
zeď směrem do ulice nechali teď v září 
nainstalovat malou dobíjecí stanici pro 

elektromobily. Wallbox je už zprovozněn, 
teď jen záleží na místních e-motoristech, 
kdy si k němu najdou cestu,“ říká 
Šárka vinklerová, místopředsedkyně 
představenstva Čez teplárenské.  

stejně jako v případě interaktivního 
jirkovského výměníku, jehož dvě strany 
jsou zakryty panely přibližujícími 
přírodu a v ní volně žijící ptactvo, 
je i kadaňský wallbox prubířským 
kamenem. „Postupně revitalizujeme 
všechny naše výměníkové stanice. 
většina z nich bude mít ve finále nový 
vzhled, tedy šedo-oranžovou fasádu, 
což je jasná identifikace objektů Čez 
teplárenské v regionech, kde působí. 
na frekventovaných místech bychom 
rádi časem na některé výměníky 
postupně nainstalovali „něco“, co bude 
k užitku všem ostatním,“ uzavírá Šárka 
vinklerová.                               OTYS

v sobotu 22. října proběhnou odlo-
žené oslavy 70. výročí založení střední 
průmyslové školy stavební v Kadani. 
„jsme opravdu rádi, že konečně přišla 
doba, kdy můžeme tak významné 
výročí oslavit,“ řekl ředitel školy zdeněk 
hrdina. loňské oslavy byly totiž kvůli 
covidovým omezením na poslední 
chvíli zrušeny.

„oslavy zahájíme oficiální částí, ve 
které bychom rádi ocenili studenty, 
kteří nedávno uspěli v prestižní soutěži 
dobrá škola - moderní škola 4.0. Poté 
bychom ale chtěli, aby se lidé potkávali 
spíš neformálně, vzpomínali nebo se 
ptali na všechno, co je zajímá,“ vysvětlil 

ředitel. „Přijdou současní i bývalí kan-
toři, doufáme a věříme, že i studenti. 
vystavíme historická tabla, příležitostí 
ke vzpomínání bude víc než dost. a 
když přijdou rodiče či zájemci o stu-
dium, budeme moc rádi a ukážeme jim 
všechno, co je bude zajímat,“ doplnil 
zdeněk hrdina.

Účast  na oslavách zatím potvrdili 
emeritní rektor Čvut Petr Konvalinka, 
prezident Českého svazu stavebních 
inženýrů adam vokurka a ředitel kan-
celáře ČKait (Česká komora autori-
zovaných inženýrů a techniků) radek 
hnízdil. všichni absolventi kadaňské 
průmyslovky.                            M. Šíl

Grafický list Vojtěcha Krause vytvořený k oslavám 45. výročí školy.

A mi manera
výstava nazvaná a mi manera (dá se 

přeložit jako „má cesta nebo Po svém“) 
byla zahájena vernisáží ve čtvrtek 6. říj- 
na v Galerii josefa lieslera. výtvarník 
david strauzz, vzešlý ze streetartového 
prostředí, na ní představuje svou cestu, 
jak pojmout portréty. 

vystavená díla jsou hravá a nápaditá. 
Podrobnosti o výstavě přineseme v příš-
tím čísle Kadaňských novin. je otevřena 
až do 27. listopadu.                                                 

                                                                M. Šíl Autor David Strauzz. Foto M. Šíl

Tři příběhy plné laskavého humoru a situací 
jako vystřižených z každodenního života 
přiveze na pódium kadaňského Orfea agentura 
Harlekýn v komedii Víš přece, že neslyším, když 
teče voda. Divadelní triptych z pera Roberta 
Andersona ztvární šestice herců: Petr Nárožný, 
Jiří Ptáčník, Václav Vydra, Eva Janoušková, 
Miluše Švormová a Naďa Konvalinková, a to 2. 
listopadu od 19 hodin v KZ Orfeum. Vstupenky 
jsou v předprodeji v Turistickém informačním 
centru a na webu kultura-kadan.cz.
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Vyhlašovatel: město Kadaň, mírové ná-
městí 1, PsČ 432 01
Druh práce: sociální pracovník terén-
ního programu
Místo výkonu práce: Kadaň
Pracovní poměr: doba určitá (po dobu 
mateřské a rodičovské dovolené)   

Možnost nástupu: listopad 2022 

Předpoklady:  
a) státní občanství Čr nebo trvalý pobyt 
na území Čr
b) věk nad 18 let
c) způsobilost k právním úkonům
d) morální a trestní bezúhonnost
e) znalost úředního jazyka
f) znalost práce na Pc (ms office)
g) vzdělání vyšší odborné nebo vyso-
koškolské, vyjmenované v § 110, odst. 
4, zákona č. 108/2006 sb., o sociálních 
službách, ve znění pozdějších právních 
předpisů  
h) základní znalost zákonů č. 108/2006 
sb. o sociálních službách, č. 500/2004 
sb. správní řád, ve znění pozdějších 
právních předpisů
i) komunikativnost, odolnost vůči stresu
j) samostatnost, zodpovědnost

Doklady k přihlášce:  
a) osvědčení o dosažení nejvyššího 
vzdělání (ověřená kopie)
b) výpis rejstříku trestů mladší 3 měsíců

Platová třída:  10 (základní plat 21.260 – 
31.240 Kč) + nenárokové složky a bene-
fity

Lhůta podání přihlášek: 27. 10. 2022 do 
14.00 hodin

Místo podání přihlášek: městský úřad 
Kadaň, mírové náměstí 1, podatelna

Obsah přihlášky:  
a) jméno, příjmení a titul uchazeče
b) datum a místo narození uchazeče
c) státní příslušnost
d) místo trvalého pobytu
e) číslo oP nebo číslo dokladu o povo-
lení k pobytu, jde-li o cizího státního 
občana
f) životopis s přehledem o dosavadní 
praxi
g) doklad o dosaženém vzdělání 
h) datum a podpis uchazeče
i) souhlas se zpracováním osobních 
údajů v souladu se zákonem č. 110/2019 
sb.
Přihlášku označte: sociální pracovník tP 
Informace: mgr. tomáš mědílek, vedoucí 
odboru svaz, tel. 474 319 650

VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ 

pracovník odboru sociálních 

věcí a zdravotnictví

nová Kniha Petra hlaváČKa

Kadaňsko na talíři pobavilo i chutnalo

dalŠí dvě místa PřiPomínají rodáKy

Kameny zmizelých

Maxipes Fík

Kadaňské muzeum opět oslaví 
Mezinárodní den archeologie

Probíhá další 
etapa revitalizace 
sídliště D

na Podlesí začala další část revi-
talizace sídliště d. „Práce postupují 
podle návrhů paní architektky 
manínové, tak jsme to prezentovali na 
veřejném projednání se všemi zástupci 
svj a občanů,“ řekl k tomu starosta jiří 
Kulhánek. v posledním z vnitrobloků 
probíhají úpravy zeleně a hřišť tak, aby 
tam byl volnější a lepší veřejný prostor 
pro setkávání lidí, kteří na sídlišti bydlí.               
Text a foto M. Šíl

takzvané kameny zmizelých se 
umisťují na připomínku lidí, kteří 
nepřežili hrůzy šoa před a během 
2. světové války. v Kadani byly první 
čtyři umístěny loni na podzim. letos 
k nim přibyly další. odhalení kamenů 
zmizelých se účastnili kromě zástupců 
radnice (místostarosta jan losenický) 
také studenti kadaňského gymnázia.

„naše studentky a naši studenti 
spolu s martinou truhlářovou a 
honzou Peštukou byli pozváni janem 
losenickým na odhalení  dalších 
pěti kamenů zmizelých. těchto pět 
kamenů připomíná rodiny hellerových 
(Krebsových) a zentnerových, členy 
židovské obce Kadaň,“ řekl k tomu 

ředitel gymnázia tomáš oršulák. 
umístění kamenů podpořilo město 
Kadaň a židovská obec teplice. otcem 
myšlenky na položení kamenů v Kadani 
byl historik Petr hlaváček. nové kameny 
zmizelých najdete v tyršově ulici (u 
vinotéky) a v Čechově ulici (u křižovatky 
s tyršovou). „naše škola dlouhodobě 
podporuje myšlenku aktivního boje 
proti nacionalistickým tendencím 
vzděláním svých studentů a studentek. 
mimo jiné i proto, že naši bývalí učitelé či 
studenti se tohoto boje sami účastnili a 
bývalá synagoga leží jen několik metrů 
od naší školy,“ dodal tomáš oršulák.

                              M. Šíl, foto J. Losenický

jakpak asi chutná císařská bábovka 
s kandovaným ovocem nebo pečená 
liška se slaninou a liškami? to si můžete 
vyzkoušet na vlastní chuťové buňky. a 
nemusíte mít strach, z lišky se vyklube 
lahodné jídlo a navíc se dozvíte 
množství příběhů, které mají mnohdy 
překvapivé souvislosti.

to vše vám umožní nová kniha z pera 
historika Petra hlaváčka, na které opět 
spolupracoval s grafikem jiřím slívou. 
Představení knihy proběhlo v pondělí   
10. října v refektáři františkánského 
kláštera.

oba autoři nejprve stručně představili 
knihu i okolnosti, za kterých vznikla. 
zejména anabázi s vařením a zkoušením 
všech receptů v ní obsažených. je v ní 
pětadvacet receptů z Kadaně a okolí. 
ovšem nepřečtete si jen recepty. u 
každého je poutavý příběh, který se         
k danému jídlo vztahuje, osvětluje, 
jaký má porkm vztah k našemu městu 

a mnohdy přináší i zajímavé otazníky, 
když připomíná až neuvěřitelné příběhy 
z městské minulosti. například ten 
o synovi rodiny ritzů (ano, oněch 
zakladatelů světoznámé hotelové sítě), 
který prý na zapřenou a tajně prožil         
v Kadani tři roky.

ať tak nebo tak, kniha je poutavým a 
malebným exkurzem do kulinářské, ale 
i reálné historie našeho města. a jako 
taková by rozhodně neměla chybět 
v žádné knihovně. neboť příběhy i 
jídlo odedávna hýbou světem a jeho 
dějinami.

v rámci uvedení knihy se jiří slíva 
představil také coby hudebník, když 
zazpíval a zahrál několik svých písní.

a protože šlo o představení knihy 
receptů, samozřejmě se i ochutnávalo.  
Připraveny byly čtyři recepty včetně 
zmiňované lišky. role šéfkuchaře se ujal 
milovník gastronomie a velký gurmán 
Petr liebscher, jinak vedoucí městského 

muzea v Kadani, a s velikou chutí 
ochutnávali nejen lidé z publika, ale i 
sami autoři.

Kniha Kadaňsko na talíři je ke koupi 
v turistickém informačním centru                 
v Kadani za 120 Kč.   M. Šíl

Jiří Slíva (vlevo) a Petr Hlaváček při prezentaci 
knihy Kadaňsko na talíři. 
Na fotu vpravo Petr Liebscher právě servíruje 
podzimní kyselou polévku s houbami. Velmi se 
na ni těšil jeden z autorů Petr Hlaváček. 
Foto M. Šíl

Jiří Slíva s kytarou. Foto M. Šíl

v sobotu 22. října se městské 
muzeum v Kadani (mmK) připojí k ce-
losvětovým oslavám mezinárodního 
dne archeologie. „Pro letošek jsme 
oslavy přichystali v areálu zahrad 
františkánského kláštera,“ prozradila 
Kateřina hošková, archeolog mmK. 
„tam budou stanoviště, na kterých 
si budou lidé moci vyzkoušet práci 
na archeologickém výzkumu, čtení 
ve vrstvách (stratygrafii) nebo 
dokumentaci keltského hrobu s la-
boratorním zpracováním. se vším tím 
nám pomůže archeoklub Kadaň, který 
s námi na akci spolupracuje,“ doplnila.

letošní ročník je věnovaný keltům, a 
tak přijedou i členové dvou keltských 
kmenů - boionia a Kelkach. „ti tu rozbijí 
tábor a lidé si budou moci prohlédnout 
ukázky keltských oděvů a vyzkoušet 
si i řemesla. například ražbu mincí 
(keltské duhovky), tkaní a spřádání vlny 
nebo zpracování švartny. že nevíte, co 
to je? tak přijďte na mezinárodní den 
archeologie a poznáte to na vlastní 
kůži,“ láká návštěvníky Kateřina hošková. 
lidé si budou moci vyzkoušet keltské 
oděvy a prohlédnout bojovnickou 
výbavu.

mezinárodní den archeologie se 
uskuteční v sobotu 22. října od 10 do 15 
hodin.                                                  M. Šíl

Na akci se potkáte s keltskými bojovníky a 
budete si moci prohlédnout jejich zbraně a 
výbavu.

Video z Meziná-
rodního dne 
archeologie 2016:

maxipes Fík ke Kadani už zkrátka 
patří, tentokrát k nám zavítá ve formě 
představení pro děti v podání divadla 
Krapet. Fík se v něm vydá skoro až na 
kraj světa a objeví spoustu věcí a potká 
spoustu lidí a získá spoustu kamarádů, 
protože s Fíkem zažije každý moc 
legrace. ale jak se říká: všude dobře, 
doma nejlíp. jak to všechno                             
s bernardýnem a jeho paničkou ájou 
bylo? to se dozvíte v představení 
maxipes Fík 23. října od 16 hodin na 
střelnici.                    KZK
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 ■ Více než 40 poboček  
po celém světě

 ■ 5 závodů v České republice
 ■ Technologie lisování  
za tepla a svařování

O násBenefity
 ■ Garantovaná 13. mzda 
 ■ 5 týdnů dovolené 
 ■ Stravování zdarma přímo v závodě 
 ■ Výkonnostní bonus až 3 000 Kč měsíčně 
 ■ Příspěvek na penzijní a životní pojištění 1 200 – 1 600 Kč měsíčně 
 ■ Příspěvek na rekreaci, sport, zdraví a kulturu 5 000 – 9 000 Kč ročně 
 ■ Příplatek za dopravu až 600 Kč měsíčně
 ■ Příspěvek na zvýšené ceny energií až 650 Kč měsíčně 
 ■ 100% příplatek za práci o víkendu a další nadstandardní příplatky 
 ■ A další zajímavé benefity na www.snop.cz

s. n. o. p. cz a.s.
Průmyslová 23, Vernéřov
431 51 Klášterec nad Ohří
klasterec@snop.eu
tel. : 477 072 600 | 770 165 133

Kontakt

Jsi technický typ? 
Chceš jezdit s ještěrkou?

Hledáme operátory, seřizovače,  
řidiče VZV a další profese.

WWW.SNOP.CZ
PŘIPOJ SE K NÁM!

FACEBOOK.COM/SNOPCZ
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Ze zápisníku 
městské policie
Někteří lidé přidělávají práci nejen 
strážníkům

5. října po druhé hodině odpoledne 
byla na žádost Policie Čr vyslána hlídka 
městské policie do Poštovní ulice, kde 
měla v křižovatce polehávat osoba. 
strážníci na místě zjistili, že jde o muže, 
který ležel na chodníku, byl pomočený, 
podnapilý. viditelné zranění neměl. 
Komunikace s ním byla obtížná. stráž-
níkům se podařilo muže postavit a na 
jeho přání mu přivolali taxík, který ho 
odvezl směrem na sídliště na Podlesí. 
Když zhruba po hodině hlídka městské 
policie projížděla chomutovskou ulicí, 
uviděla muže ležícího na okraji vozovky. 
Poznala v něm případ z Poštovní ulice. 
se strážníky nekomunikoval a usínal. 
na místo byla přivolána zdravotnická 
záchranná služba, která muže převezla 
na další vyšetření do nemocnice.

Pomohli jak mohli
5. října večer kolem půl deváté byla 

městská policie upozorněna na ženu 
na sídlišti na Podlesí, která byla podle 
oznamovatelky „zmatená“. žena stráž-
níkům sdělila, že přijela z moravy za sy-
nem, ale neví, kde bydlí, a telefon na něj 
prý nemá. syn o tom, že matka přijede, 
nevěděl, navíc nebyl k zastižení. stráž-
níci ženě zajistili nocleh v ubytovně, kde 
mohla přečkat noc.

Šimona a judy (28. října) - buď sníh nebo 
hrudy.
na Šimona, judy kočka leze z půdy.

moudré je říct si každého dne: kéž si 
uchovám lásku k životu..     jan neruda

Pranostika:

Citát pro toto číslo:

Turistické informační centrum

Zimní otevírací doba (1. 10. - 31. 3.) 

 PO 8.00 - 16.00
 ÚT 8.00 - 16.00
 ST 8.00 - 16.00
 ČT 8.00 - 16.00
 PÁ 8.00 - 16.00
 SO zavřeno
 NE zavřeno

CzechPoint PO-PÁ 8.00-15.00
Adresa: 
jana Švermy 7, 432 01 Kadaň, 
telefon: +420 474 319 550
mobil: +420 725 763 497
e-mail: infocentrum@kultura-kadan.cz

Kontakt na MP
Telefony:
operační služba, 24 hodin denně
mobil: 606 310 014,  474 332 298

www.m
pkad

an
.eu

SBĚRNÝ DVŮR 
otevírací doba

Po 8.00-12.00    12.30-17.00
Út 8.00-12.00    12.30-16.00
st 8.00-12.00    12.30-16.00
Čt 8.00-12.00    12.30-17.00
Pá 8.00-12.00    12.30-16.00
so 8.00-16.00
neděle a státní svátky zavřeno

Křížovku pro vás sestavil Václav Jirkovský.

Kadaňská charita pokračuje v práci
naše pomoc běžencům se v srpnu 

a září postupně rozvíjela a měnila se 
její náplň. jak se u nich stabilizovaly 
poměry s bydlením a zaměstnáním, 
začala být důležitá individuální sociální 
práce. Porozumět reáliím našeho 
běžného života se některým daří jen 
s jistými obtížemi. o to významnější 
je naše pomoc, aby se co nejdříve 
zapojili a osamostatnili. odstraňujeme 
napětí, pocity nepřijetí, předcházíme 
obavám. Často se jedná o zbytečně 
předsudečná jednání, neporozumění 
úřednímu systému, nebo o jazykovou 
bariéru. někdy stačí doprovodit 
konkrétního člověka v on-line úředním 
prostředí, anebo s ním přímo zajít                                    
k lékaři či pomoci s nostrifikací dokladů 
o kvalifikaci, pomoci s doklady na 
poště, na matrice, na velvyslanectví. 
narostla také potřeba obstarání 
různých zdravotních pomůcek. to nám 
potvrdili všichni interkulturní pracovníci 
na posledním pracovním setkání                      
v litoměřicích. informace pro naše rady 
a pomoc čerpáme na sociálních sítích, 
např viber, ve skupině ukrajinci v Kadani, 
anebo např. v prostředí coda.io, kde 
jsou k dispozici souhrnné informace                   

z mv, o infolinkách, o chytrých 
aplikacích, jsou tu k dispozici příručky 
a manuály, pojednání o pobytových 
oprávněních, o výměně peněz a mnoho 
dalšího. individuální pomoc při integraci 
do našeho prostředí přijímá v Kadani              
v projektu charity Česká republika již 
více jak 300 osob. v pátek 14. 10. jsme 
opět uspořádali velmi oblíbený jarmark, 
kde příchozím nabídneme oblečení pro 
děti, ženy i muže, hračky, obuv a zimní 
oblečení, hlavně bundy.      Jan Paleček

Nová ukrajinská rodina v prostorách charity. 
Úplně vpravo Halyna Lepka, interkulturní 
pracovník. Foto Jan Paleček

Den otevřených dveří Naděje
ve čtvrtek 6. října proběhl v pruné-

řovské noclehárně a dc naděje den 
otevřených dveří. v jeho rámci zavítala 
do Prunéřova i návštěva z kadaňské 
charity. Prohlédli si noclehárnu a 
centrum, seznámili se se sociální terénní 
prací a nízkoprahovým klubem. „byla 
to výborná setkání se zaměstnanci i               
s klienty,“ řekl ředitel charity Kadaň jan 
Paleček. „se všemi má charita anebo já 
soukromě dlouhodobou spolupráci (u 
jedné rodiny 12 let). Potkali jsme se i  
s úředníky ze sPod, PÚ anebo s kurá-
torem pro dospělé. na příbězích života 
lidí a celého kruhu podpůrců byla vidět 
provázanost mnoha druhů soc. služeb,“ 
podělil se o pocity jan Paleček. 

v týmu charity byli kromě jiných farář 
josef Čermák, Kateřina Šamonilová, 
julius o. , Pavlína lörinzová s dcerou 
rút a již zmíněný jan Paleček. a na 
vlastní kůži se přesvědčil o tom, jaký má 
kadaňská charita význam. „byli jsme 
docela překvapeni,“ svěřil se. „význam, 
který přisuzují charitě ostatní aktéři, je 

Se zástupci charity přišel do centra Naděje i 
kadaňský farář Josef Čermák. Foto Jan Paleček

pro nás překvapivý. nejvíc je ceněná 
naše schopnost pomoci jako „poslední 
instance“. děkuji všem, dnes to byl 
hotový balzám a smysluplné prožití 
a potvrzení našeho poslání,“ řekl na 
závěr ředitel kadaňské charity, která má             
v posledních měsících napilno.   M. Šíl
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Rodinná  
a společenská 
kronika

Kino Hvězda
ul. Kpt. jaroše 1466, Kadaň
tel.: +420 474 334 481

PáteK 21. 10. / 17.00 hodin
CIRKUS MAXIMUM
rodinný film cirkus maximum je zalo-
žen na příběhu rozporu dvou bratrů a 
jejich otce. i do cirkusových rodin doráží 
nová doba. režie:  artur Kaiser. hrají: jan 
Přeučil, tomáš matonoha, jiří Ployhar ml., 
oldřich Kaiser. Komedie / Čr / 2022 / 93 
min. / 140 Kč

PáteK 21. 10. / 20.00 hodin
ZA VŠÍM HLEDEJ ŽENU
třicetiletá alex neprožívá zrovna šťastné 
období s přítelem. a když potká staršího 
charizmatického alberta, podlehne jeho 
šarmu. režie: miloslav Šmídmajer, hrají: 
hana vágnerová, tereza Krippnerová,  
marek vašut. romantický, komedie / Čr / 
2022 / 105 min. / 140 Kč
 
sobota 22. 10. / 14.00 hodin
WEBSTEROVI VE FILMU
nová filmová dobrodružství veselé 
pavoučí rodinky. režie: Katarína Kereke-
sová. animovaný / Čr / 2022 / 65 min. / 
130 Kč

sobota 22. 10. / 17.00 hodin
BĚŽNÁ SELHÁNÍ
tři ženy různých generací čelí svým 
osobním krizím ve chvíli, kdy je město,    
v němž žijí, zasaženo podivným pří-
rodním jevem způsobujícím náhodné 
výbuchy.  režie: cristina Grosan, hrají: 
taťjana medvecká, beáta Kaňoková, vica 
Kerekes. drama, psychologický / Čr, sr, 
itálie, maďarsko / 2022 / 85 min. / 140 Kč

sobota 22. 10. / 20.00 hodin
BLACK ADAM
téměř 5 000 let poté, co byl obdařen 
všemocnou mocí egyptských bohů - a 
stejně rychle uvězněn - je black adam 
(dwayne johnson) vysvobozen ze svého 
pozemského hrobu a připraven rozpou-
tat v moderním světě svou jedinečnou 
formu spravedlnosti. režie:  jaume co-
llet-serra, hrají: dwayne johnson, aldis 
hodge, noah centineo, Pierce brosnan. 
akce, dobrodružný / usa / 2022 / 125 min. 
/ 140 Kč

neděle 23. 10. / 14.00 hodin
POHÁDKOVÁ ZAHRÁDKA
Pohádkové pásmo pro nejmenší. Krtek, 
mach a Šebestová, žofka, broučci...
64 min. / 60 Kč

neděle 23. 10. / 17.00 hodin
JAN ŽIŽKA 15+
Film inspirovaný skutečným příběhem 
jednoho z největších vojevůdců své 
doby, nikdy neporaženým janem žižkou 
z trocnova, který se stal díky svým 
činům legendou. režie: Petr jákl, hrají: 
ben Foster, michael caine, til schweiger, 
William moseley, vinzenz Kiefer, Werner 
daehn, sophie lowe, Karel roden, ond-
řej vetchý, marek vašut, jan budař. akce, 
historický / Čr / 2022 / 120 min. / 140 Kč

středa 26. 10. / 14.00 hodin
ŠOUMEN KROKODÝL
Když se rodina Primmů přestěhuje do 
new yorku, jejich syn josh se snaží zvyk-
nout si na novou školu i přátele. vše se 
změní od okamžiku, kdy josh objeví ly-
lea – zpívajícího krokodýla, který miluje 
koupele, kaviár a dobrou hudbu – v pod-
kroví jejich nového domova. režie:  Will 
davies. hrají: javier bardem, constance 
Wu. rodinný, komedie / usa / 2022 / 107 
min.  / 140 Kč

středa 26. 10. / 20.00 hodin
IL BOEMO
il boemo vypráví o úspěchu nejslavněj-
šího českého skladatele 18. století josefa 
myslivečka. hrají: vojtěch dyk. historický, 
životopisný / Čr / 2022 / 120 min.  / 140 Kč

Vzpomínky
dne 16. října to 

bylo 25 let, co nás 
navždy opustil pan 
Petr Kasper z Kadaně. 
stále vzpomínají man-
želka a děti. Kdo jste 
ho znali, vzpomeňte          
s námi.

dne 29. října to bude 
8 let, kdy nás navždy 
opustila paní Jaro-
slava Stiborová 
z Kadaně. 
s láskou vzpomínají 
děti s rodinami 
a ostatní příbuzní.

Příspěvky do rodinné kroniky přijímá 
Turistické informační centrum Kadaň 
(J. Švermy čp. 7) nebo je zašlete na 
e-mail: noviny@mesto-kadan.cz.  
Zveřejnění je zdarma.

Seznámení

Blahopřání
město Kadaň blahopřeje všem  obča-

nům našeho města, kteří  v tomto měsíci 
oslaví „kulatá“ životní výročí. Přeje jim 
především zdraví  a hodně osobní spo-
kojenosti...

hledám ženu do 73 let na seznámení. 
jsem důchodce s vlastním bytem, 
finančně zajištěn. Kadaň, Klášterec a 
chomutov. tel. 737 825 940, můžete volat 
kdykoliv!

Inzerce
Prodám garsonku v Klášterci nad ohří, 
ulice mírová.
telefon: 727 887 510

Jablíčkobraní na Sluníčkové škole
malum, eple, mär, manzo, äpple, 

jabloko, apple, apfel a třeba ještě 
malaventum. to všechno jsou slova, 
která do češtiny překládáme jako 
jablKo – ikonu českého ovoce, třebaže 
vůbec nepochází z Čech, ale z Přední 
asie. v našem jídelníčku však hrálo a 
stále hraje velice důležitou roli. Proto 
jsme se mu na zoubek podívali i my. třetí 
zářijové páteční dopoledne jsme se tak 
všichni ponořili do zkoumání a bádání 
souvisejícího právě s tímto plodem. 
vypuklo u nás jablíčkobraní! známý 
projekt, kterého se zúčastnila celá škola. 
nestačil nám rozsáhlý školní areál, ale 
využili jsme i blízké rooseveltovy sady. 
Pro žáky bylo nachystáno dvanáct 
soutěžních a tipovacích aktivit, dále 
pak výtvarná a matematická soutěž 
či tradiční ukázka lisování jablek. ta se 
také stala jednou z nejoblíbenějších 
zastávek na připravené trase. za to, že 
jsme pečlivě poslouchali, čekala za 
odměnu na každého sklenka čerstvě 
vytočeného moštu v bio kvalitě. moc 
nám chutnal a olizovali jsme se až za 
ušima. Pak jsme se rozdělili po třídách 
do skupin a vyrazili plnit rozmanité 
úkoly. jablíčka jsme třeba měřili, na 
jiném stanovišti zase vážili. tipovali 
jsme celkovou hmotnost pytle plného 
jablek nebo odhadovali jejich množství 

v nádobě. jablíčka jsme nosili třeba 
i na lžíci a překonávali překážky. na 
připravené folie jsme pak jablíčka 
malovali a předháněli se, kdo namaluje 
to nejkrásnější. s vervou jsme se pustili 
do loupání jablíček. někomu to šlo lépe, 
někomu hůř. ti nejlepší pak bojovali 
o to, komu se podaří oloupat nejdelší 
slupku…… bylo toho spoustu, co jsme 
zvládli splnit. děti se snažily, počítaly, 
spolupracovaly, měřily, přemýšlely 
nad správnými odpověďmi, fandily 
si a povzbuzovaly - to když třeba 
zápasily s kolečkem. tváře jim zdobily 
úsměvy. stejně tak sluníčko bylo celou 
dobu věrným společníkem a snažilo 
se svými paprsky hladit naše tváře a 
zahřívat prokřehlá těla. velká pochvala a 
poděkování patří úplně všem!

     Lenka Kučerová, Miluše Sukovičová

Poděkování
rád bych poděkoval sestřičce lence 

a zdravotnímu bratrovi honzovi ze 
sestřiček s. r.o., které sídlí v orfeu. za 
příkladnou péči, kterou mi věnovali při 
léčbě bércového vředu. vašek Frajt.

Užitečné ocenění práce RADKA, z.s.
na konci září proběhlo slavnostní 

předání nového sedmimístného auta 
dacia jogger spolku radKa. událo 
se tak díky sociálnímu projektu ing. 
jaromíra Poura „auto pomáhá“ a 35 
sponzorům. 

Šlo o 31 firem z blízkého i širšího 
okolí a o obce Klášterec nad ohří, 
račetice, chyše a nepomyšl, jež s touto 
neziskovou organizací spolupracují či si 
váží její veřejně prospěšné činnosti. 

aktivity spolku přesahují rámec 
Kadaně jak v oblasti neformálního 
vzdělávání na školách, tak práce                
s mládeží nebo regionálního dobro-
volnictví. „auto využije především tým 
lektorů na školní besedy v celém
 ústeckém i Karlovarském kraji, mlá-
dežnické a dobrovolnické centrum 
pro své aktivity, třeba i s účastí 
mezinárodních dobrovolníků“, sdělila 
ředitelka mgr. hana vodrážková 
při přebírání klíčků. „radKa se také 
prezentuje v celém regionu na veřej-
ných akcích, například i se svým 
charitativním prodejním stánkem 

dobroklubu. auto je velké, s mnoha 
moderními funkcemi. cestování 
tak pro nás bude pohodlnější a 
především bezpečnější,“  doplnila bc. 
stanislava hamáková, dis., vedoucí 
dobrovolnického centra. Po předání 
klíčků a drobném ob čerstvení 
proběhla prohlídka provozovny radKa, 
seznámení s čin-ností organizace a 
nahlédnutí pod pokličku fungování 
neziskovky. „měli jsme všichni velkou 
radost a ještě jednou moc děkujeme 
za podporu!“ řekla závěrem ředitelka 
organizace.                                   RADKA

Modeláři budou znovu vystavovat
už 12. ročník modelářské soutěže 

Kadaňský Šuplík se uskuteční v sobotu  
22. října na 1. zŠ. organizátoři doufají, že 
se opět sejde přes tři sta modelů. akce 
je samozřejmě přístupná veřejnosti, na 
kterou se všichni těší.  lahůdkou by měla 
být kabina letounu miG 21. Online registrace ZDE:

registrace 
vystavujících probíhá 
online.                   M. Šíl
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KemP talentované mládeže

Běh do vrchu má za sebou 50. ročník

Eliška Kvasničková 4. na MS

Dorostenci Tatranu ztratili body se Spartakem
FK Tatran Kadaň-Spartak Horní Slavkov 
0:3 (0:0). V dalším kole krajského přeboru 
Karlovarského kraje na sebe narazila mužstva 
ze středu tabulky. Více šancí si vypracovali 
hosté a v závěru je dokázali také proměnit ve tři 
branky. Kadaň tak byla po osmém kole soutěže 
na 8. místě s šesti body, její soupeř s 10 body byl 
pátý. Foto: Václav Vlasák

zimní běžecKý Pohár odstartuje netradiČně

Sokolský běh republiky
21. ročník nesmírně populárního 

běžeckého seriálu bude tentokráte 
odstartován 28. října poněkud 
netradičně. Pořadatelé z běžeckého 
klubu F-c Kadaň se totiž zapojili do 
celostátní běžecké akce nesoucí 
název sokolský běh republiky a první 
závod zbP bude zároveň spojen právě 
s tímto celostátním během. „Poběží 
se nenáročná, ale nádherná trasa po 
cyklostezce podél ohře v délce 6,5km, 
pro děti jsou připraveny tratě kratší              
v okolí přehrady,“ prozradil pořadatel 
Čeněk Filingr. 

veškeré 
informace o tomto 
závodě včetně 
registrací najdete 
zde na webu 
www.behrepubliky.cz v záložce Kadaň. 
„je jedno, jestli jsi závodník, nebo běháš 
jen občas, jestli jsi malý, nebo velký, 
jestli běháš raději ve městě, v přírodě, na 
louce nebo na dráze. na běhu republiky 
jde především o radost z pohybu, kdy 
oslavujeme sport jako takový,“ doplnil 
Čeněk Filingr.                        M. Šíl

ve dnech 1. a 2. října se v Praze konalo 
druhé kolo národního poháru jKa žáků a 
juniorů, seniorů a dorostenců. jedenáct 
závodníků klubu získalo sedm zlatých 
medailí, dvě stříbrné a jednu bronzovou. 

v sobotu závodili žáci a junioři. 
nejmladšími závodníky byli jakub 
skalský a vojtěch ondrejka. v Kata oba 
kluci postupně postoupili až do finále. 
vzájemně si fandili a podporovali se 
a bylo z toho vítězství pro Kubu a třetí 
místo pro vojtu. 

v kategorii mladších žákyň závodila 
nicol matušová. v Kata prošla hladce 
nejprve do semifinále, a pak i do finále. 
zacvičila opravdu výborně a zvítězila. 
Kumite bylo pro nicol také velice 
úspěšné. samé výhry a jen jedna jediná 
prohra, to je bilance, díky které získala 
stříbro. Protože v součtu obou disciplín 
nebyl nikdo lepší, odnesla si i pohár za 
kombinaci.

mladší žák marek žitek se v Kumite 
opravdu vytáhl. v konkurenci se 
rozhodně neztratil, bojoval jako lev 
a obsadil 6. místo. radost si užil také             
s Kata týmem (vojtěch ondrejka, jakub 
skalský a marek žitek) a mnohem větší, 
protože kluci vyhráli.

ve starších žákyních nastoupily dívky 
(zuzana mašková, nicol matušová a lada 
skalská) s kata týmem a vybojovaly          
v konkurenci dalších čtyř družstev zlato. 

juniorky v Kata reprezentovala 
Kristýna tesařová.  Precizní techniky, 
přesné postoje a bezchybnost vedly 
nejprve do semifinále, pak do finále až 
ke zlatu. 

za juniory závodil david vyhnálek.       
v Kata se vůbec poprvé v této kategorii 
dostal do semifinále, kde obsadil 
parádní 5. místo, o desetinu mu utekl 
postup do finále.

v neděli pak dorazili do Prahy 
dorostenci a senioři. za mladší 
dorostenky nastoupila Šárka Koritinová. 
z eliminačních bojů se dostala do 
semifinále a pak z prvního místa až do 
finále, které vyhrála o celý bod. to je o 
celý „parník“, jak se říká. 

starší dorostenec david vyhnálek 
si vedl v Kata dokonale. zlatá medaile 
je úžasná, protože david porazil i ty 
soupeře, se kterými bojuje na podobné 
úrovni už od žákovských kategorií. 

v kategorii ženy se znovu představila 
Kristýna tesařová. v Kata se cvičí už 
opravdu těžké sestavy, takže stříbrná 
medaile je prostě paráda (zlato jí uniklo 
jen o jednu desetinu). 

sezonu uzavře na začátku listopadu 
mistrovství Čr. všichni výše uvedení 
závodníci se nominovali. držte jim palce!

               Leona Koritinová, Josef Patík

Karate klub Kadaň a Klášterec

sedmnáctiletá studentka kadaňské 
střední školy technické, gastronomické  
a automobilní v Kadani eliška Kvasnič-
ková byla úspěšná na ms v silniční 
cyklistice v austrálii. ve městě 
Wollongong obsadila v časovce skvělé 
čtvrté místo v kategorii juniorů.

Pro elišku to byla teprve druhá sezona 
na silnici. Pro další rok už přestoupí do 
kategorie dospělých do 23 let. Krátký 
rozhovor s talentovanou závodnicí 
přineseme v příštím čísle Kadaňských 
novin.                                                           M. Šíl

V sobotu 1. října se v kadaňské hale odehrál 
turnaj florbalové ligy veteránů. V úvodním 
zápase porazili domácí Kati Kadaň celek 
Litolica Lisboa 99 vysoko 11:1 po třetinách 4:0, 
2:1, 5:0). Nejlepším střelcem byl Martin Weiss, 
který dal 4 branky. Turnaje se dále zúčastnila 
mužstva FBC Medvědi Severu Česká Lípa a 
DDM Stod Pohodový 100D. Výsledek druhého 
utkání domácího týmu: FBC DDM Kati Legends 
Kadaň-DDM Stod 9:6 (2:1, 1:1, 6:4). Po čtyřech 
zápasech byla Kadaň na 4. místě tabulky ligy 
veteránů skupiny 2 A. 
Foto: Václav Vlasák

První říjnový den se na kadaňské 
sportovní střelnici sešli střelci na 
Podzimní cenu města Kadaně „memoriál 
miroslava Koudelky“. Proběhly souběžně 
dvě soutěže. 

sportovní střelci soutěžili ve sportovní 
pistoli 30+30 ran, druhá skupina střílela 
5+20 z velkorážní pistole. v soutěži 
sportovních střelců byl nejlepší ladislav 
Kučera před michalem sodomkou 
a na třetím místě skončila kadaňská 
natálie janouchová. v soutěži střelců                       
z velkorážní pistole byl nejlepší  
kadaňský střelec jiří míchal před janem 
Gruntem a rudolfem hejnou. celkem se 
memoriálu zúčastnilo 27 střelců.

na fotografii antonína Karneta je 
pětice nejlepších ve velkorážní pistoli.

                                                   Jan Straka

Kadaňští střelci opět v akci

Poděkování trenérce  
Kajak Klubu Kadaň

touto cestou bychom rádi za všechny 
rodiče poděkovali naší trenérce evě 
vaňasové za velmi úspěšnou závodní 
sezonu.

děkujeme ti za tvou obětavost, snahu 
a odvahu posouvat vše dál, zejména 
výkonnost dětí. jen tento rok se ti 
podařilo připravit (natrénovat, vychovat) 
několik mistrů Čr, vítězů Českých 
pohárů, mistrů dolního rakouska. dva 
svěřenci splnili výkonnostní limity do 
sportovního centra mládeže. děti si 
vytvořily v oddíle skvělou partu.

Pavlu vaňasovi chceme poděkovat za 
jeho snahu o budování nového zázemí a 
veškerou administrativu.

evo a Pavle, přejeme vám plno energie 
na nadcházející zimní přípravu a zcela 
jistě vaše úsilí povede v příští sezoně       
k dalším vítězstvím vašich svěřenců.

                                                   Jan Zubko

už padesát sezon se běhá na vrchol 
svatého vrchu. jubilejní ročník proběhl 
právě letos 4. října. „my jsme ho původně 
chtěli zorganizovat trochu slavnostněji, 
ale po dvou letech, kdy se nesmělo 
sportovat, jsme si řekli, že budeme 
rádi, když nějaké děti vůbec přijdou. 
a byli jsme mile překvapení. báli jsme 
se, že zlěnivěly. no, nějaké asi ano, ale 
i tak dorazilo na 250 běžců,“ prozradil 
pořadatel běhu václav Peleška z oddílu 
atletika Kadaň.                                  M. ŠílVáclav Peleška na startu. Foto M. Šíl

VÍTĚZOVÉ JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ:

Předžáci I: tadeáš muska   4:15  (2015)
Předžačky I:  aneta mazancová  4:04 (2015)
Předžáci II:  matouš tichý  3:23  (2014)
Předžačky II:  ema jandová  3:49  (2013)
Předžáci III:  mikuláš straka  3:03 (2011)
Předžačky III:  magdalena neprášková 3:25  (2012)
Mladší žáci:  vojtěch lauda  2:52  (2010)
Mladší žačky:  anna mikešová  3:24  (2010)
Starší žáci:  jiří Král   2:12  (2007)
Starší žačky:  leona loukotová 3:24  (2008)
Dorostenci:  jan apolen   1:57  (2005)
Dorostenky:  Pavlína vozanková 3:30  (2006)


